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Inleiding
Op 19 april jl. heeft uw Raad een motie aangenomen waarin verzocht werd de vindbaarheid, 
doorzoekbaarheid en toegankelijkheid van raadsinformatie en bestuurlijke informatie te verbeteren. 
Met deze memo informeren we de Raad over de aanpak en de planning van de uitvoering van 
deze motie.

Samenvatting
Het doel van de motie is ervoor te zorgen dat de Raad zelfstandig, zonder tussenkomst Griffie of 
ambtelijke organisatie, de stukken kan terugvinden en inzien die zij nodig heeft voor de uitvoering 
van haar taken. Tevens helpt dit inwoners eenvoudig bestuurlijke informatie te kunnen vinden.

Al bij de reactie op de motie is aangeven dat de vraag feitelijk uiteenvalt in drie losse 
onderdelen. Op alle drie deze onderdelen ondernemen we stappen. Per stap wordt hieronder 
aangegeven welk resultaat de Raad hierin mag verwachten, en wanneer:

1. Meer openbare stukken publiceren in iBabs/website
Het merendeel van de stukken die nu nog niet (allemaal) actief openbaar gemaakt worden in 
iBabs en/of via de website Raadoverbetuwe.nl en waar wel vaak om gevraagd wordt door de 
Raad, valt onder de categorie bestuursstukken. Ook vanuit de Wet Open Overheid (WOO) is er 
de verplichting deze categorie stukken actief openbaar te maken. Daarbij moet in ogenschouw 
genomen worden dat daarbij privacygevoelige gegevens niet zichtbaar mogen blijven. Door deze 
stukken actief openbaar te maken kunnen (burger)raadsleden en inwoners zelf meer informatie 
vinden, zonder tussenkomst van de ambtelijke organisatie of de Griffie.

We verwachten de complete categorie bestuursstukken zoals bedoeld in de WOO eind 2022 
actief te kunnen publiceren in iBabs, op Raadoverbetuwe.nl en/of op Overbetuwe.nl.

2. Het verbeteren van de doorzoekbaarheid van iBabs
Een eerste analyse op de doorzoekbaarheid van iBabs heeft een tweetal mogelijke 
verbeteringen opgeleverd. Enerzijds zorgt het toevoegen van meer gegevens/metadata aan 
de stukken in iBabs ervoor dat er ook op meer gegevens gezocht kan worden. Anderzijds, en 
daar werd in de motie al over gesproken, zou het toevoegen van een thesaurus kunnen 
helpen bij het onderbrengen van langlopende dossiers onder één noemer. Dit helpt uiteraard 
ook bij het kunnen terugvinden en volgen van besluiten in langlopende trajecten. We stellen 
daarom voor Q3 en Q4 van dit jaar te gebruiken voor een grondige analyse van de 
ontbrekende metadata in iBabs en wat de impact is om dit te gaan toevoegen. Hiertoe 
nodigen we een vertegenwoordiging van uw Raad, in de rol van gebruiker van iBabs, graag 
uit voor een eenmalige sessie om op te halen welke informatie nu ontbreekt. Ook gebruiken 
we deze periode om samen met de leverancier van iBabs de thesaurus-functionaliteit nader 
uit te werken. 

Wij streven ernaar in de eerste helft van 2023 de doorzoekbaarheid van iBabs op basis 
van het bovenstaande te verbeteren. Als uit de analyse blijkt dat deze planning onhaalbaar is, 
of als hiervoor aanvullende middelen nodig zijn en dit een effect heeft op de begroting, zullen 
we u hier tussentijds over informeren.

3. Het verder doorvoeren van de webrichtlijnen voor de websites waar de informatie 
voor raadsleden te vinden is
Al sinds 2018 zijn de zogenaamde webrichtlijnen een verplichting voor de overheid. Deze 
webrichtlijnen zorgen ervoor dat onze digitale communicatie-uitingen toegankelijk zijn voor 
iedereen (dus ook bijvoorbeeld slechtzienden of laaggeletterden). Op het voldoen hieraan 
wordt actief gestuurd vanuit de ambtelijke organisatie, maar daarin zijn we ook afhankelijk van de 
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medewerking van externe leveranciers. Deze leveranciers maken stappen, maar voldoen nu nog 
niet volledig aan de eisen voor toegankelijkheid, met name daar waar het gaat over afbeeldingen 
en video’s. 

Op dit moment wordt de voorbereiding getroffen voor nieuwe websites voor Overbetuwe.nl 
en raadoverbetuwe.nl. Deze websites zullen volgens de huidige planning rond 1 januari 2023 live 
gaan. Daarbij worden de toegankelijkheidseisen als randvoorwaarde meegenomen. 

Daarnaast gelden de toegankelijkheidseisen ook voor documenten die op de website of op 
iBabs worden geplaatst. Bij het publiceren van de bestuursstukken (zie hierboven onder 1.) nemen 
we deze eisen ook als randvoorwaarde mee. 

De planning voor dit onderdeel loopt daarmee gelijk met de planning voor onderdeel 1 (eind 
2022). Voor de totale implementatie van het Tijdelijk Besluit Digitale Toegankelijkheid Overheid 
geldt dat deze in principe is geïmplementeerd en dat de aandacht nu vooral uitgaat naar het 
structureel borgen van de veranderde werkwijzen. Door middel van periodieke audits sturen we bij 
waar nodig.

Consequenties
Zoals uit het bovenstaande blijkt, sluit de uitvoering van de motie grotendeels aan op trajecten die 
reeds in gang zijn gezet. Bij het uitvoeren van onderdeel 2, het verbeteren van de 
doorzoekbaarheid in iBabs is nog onvoldoende duidelijk wat de consequenties van de analyse 
zullen zijn op zowel planning (capaciteit) als middelen. Dat geldt ook voor het verder toegankelijk 
maken en houden van de websites. We zullen u tussentijds informeren, mocht de beoogde 
uitvoering niet gehaald kunnen worden binnen de daarvoor beschikbare tijd en middelen. 

Om te zorgen dat de uitvoering van deze motie daadwerkelijk bijdraagt aan de 
doorzoekbaarheid, vindbaarheid en toegankelijkheid van informatie voor de Raad, plannen we 2 
communicatiemomenten;

1. Bij de start van de analysefase van onderdeel 2, zoals ook hierboven is genoemd. Graag 
organiseren we een eenmalige input-sessie, waarbij een aantal Raadsleden mogen 
aangeven waar zich de knelpunten bij het zoeken naar informatie precies bevinden. 
Hiervoor wordt een agenderingsverzoek bij het Presidium ingediend.

2. Na afloop van de werkzaamheden organiseren we graag een sessie voor de gehele Raad, 
waarbij we aangeven wat er is aangepast, hoe de nieuwe manier van zoeken werkt en 
waarin gelegenheid is tot het stellen van vragen over het zoeken binnen iBabs.

Op deze manier verwachten we de Raad in staat te stellen haar werk effectiever en efficiënter te 
kunnen uitvoeren.

Behandelend adviseur voor technische vragen Klaartje van Lakwijk, tel.: 14 0481, e-mail: 
k.vanlakwijk@overbetuwe.nl
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